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Letní sezónu hodnotím jako velmi

náročnou, ale také znamenající snad

návrat k běžným letním akcím.

Odpustové slavnosti u nás letos

proběhly po roce, tentokrát už v

necovidovém režimu a po třech

letech jsme se mohli setkat i na Dni

obce, který byl po všech stránkách

vydařený.

V létě pokračovaly práce také na

výstavbě nové tělocvičny, která by

měla být dokončena v únoru příštího

roku. Střecha tělocvičny je mmj. také

připravena pro montáž FVE.

Dobrý den vážení spoluobčané,

Na Spolkový dům, který nyní „žije

svým vlastním životem“ a ve kterém

působí kromě našich spolků i denní

stacionář provozovaný agenturou

DomA, jsme již obdrželi dotaci ve výši

7 , 3 m i l . K č z I n t e g r o v a n é h o

regionálního operačního programu

(IROP) a každým dnem bychom měli

obdržet dotaci ve výši cca 2 mil. Kč ze

Státního fondu životního prostředí.

V srpnu byla na střeše multimediální

učebny (kotelny) základní školy

instalována fotovoltaická elektrárna

o výkonu 11,86 kWp, která by měla

pomoci naší základní škole v úspoře

energií. Z hlediska obce se jedná o

pilotní projekt, na který by mělo

navázat vybudování FVE na dalších

objektech obce.

vítám Vás u podzimního vydání

našich Kobeřických novin. Máme za

sebou léto a hodně rychlý nástup

podzimu, tak doufám, že prožijeme

ještě alespoň pár krásných a sluncem

zalitých podzimních dnů.

Nejdůležitější událostí podzimu z

hlediska naší obce byly komunální

volby, které proběhly 23. a 24. 9. 2022.

Volební účast v naší obci byla 50,7 %,

což je o cca 7 % méně než v

předchozích komunálních volbách. Je

to menší účast, než na kterou jsme

b y l i d o p o s u d z v y k l í , c o ž m ě

překvapilo. Účast v okrese Opava však

byla ještě nižší 47,88 %, takže jsme

nad průměrem. Konkrétní výsledky

voleb u nás naleznete dále v tomto

čísle. Dovolte mi tímto poděkovat

všem, kteří jste k volbám přišli a

vybrali své zástupce do zastupitelstva

obce pro příští 4 roky. Jsem moc rád,

že letošní volby proběhly jinak než

předchozí v letech 2010, 2014 a 2018.

Jak jinak? Především slušně a bez

dehonestujících letáků. Snad jsme

tím pozvedli naši obec na jinou

úroveň. Moc bych si to přál. Chtěl

bych tímto poděkovat i zastupitelům

minulého volebního období

V září jsme také pořádali setkání

c h r á m o v ý c h s b o r ů r e g i o n u

Hlučínska, které proběhlo až na 3.

pokus (v r. 2020 a 2021 jsme se

s e t k á v a t v t a k v e l ké m p o č t u

nemohli), a i tuto akci si zúčastnění

pochvalovali. Při této příležitosti jsme

mohli také prezentovat náš kostel, ale

i Obecní dům a sál v Obecním domě

návštěvníkům z okolních obcí.

Slovo starosty….
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Ing. Lukáš Kubný,

starosta obce

Vždycky jsem moc rád, když se

někomu z Kobeřic něco povede. Naší

mladší fotbalové přípravce se povedl

historický úspěch, o kterém si

můžete přečíst dále v novinách. Práce

s dětmi a mládeží je z pohledu obce

nejdůležitější součástí fungování

jednotlivých spolků. Gratuluji všem

hráčům i trenérům a přeji mnoho

úspěchů i nadále.

za spolupráci při rozhodování

o budoucnosti naší obce a taky

poděkovat i těm, kteří se z různých

důvo dů rozho dl i dá le v prác i

zastupitele nepokračovat. Někteří z

nich působili v obci dlouhodobě,

někteří krátce, ale všem jim patří

velké díky. Nově zvoleným přeji

mnoho úspěchů, zdravého rozumu a

správných rozhodnutí v jejich nových

funkcích. Vlastně to přeji všem

zastupitelům, protože před námi

stojí (snad jen ekonomicky) těžké

období. Přejme si, abychom jej

přečka l i rychle a b ez větš ích

komplikací.

Zprávy z obce
V pátek 23. a v sobotu 24. září se

uskutečnily komunální volby. Opět

po čtyřech letech se uskutečnily

komunální volby, tedy volby do

zastupitelstev obcí a měst. V naší obci

se volí celkem 15 zastupitelů.

Letošních komunálních voleb se

zúčastnily celkem 4 strany, a to KDU-

ČSL s celkovým počtem hlasů 4 761,

Koberští patrioti s počtem hlasů

3 803, SN Kobeřice s počtem hlasů

4 732 a Naše Kobeřice s celkovým

počtem hlasů 4 637. Celková účast

voličů při letošních komunálních

volbách byla 50,7 %.

Komunální volby 2022

Kn

KULTURA
Srpen je spojen v naší obci

s odpustem.
Odpustové oslavy byly letos zahájeny

ve čtvrtek 11. srpna letním kinem v

areálu TJ Sokol. Na programu kina

byla nová česká komedie režiséra

Rudolfa Havlíka – Po čem muži

touží 2.

Letos se uskutečnil i již tradiční

koncert známé osobnosti. Páteční

večer tentokrát zpříjemnila svým

zpěvem česká zpěvačka a hudebnice

Aneta Langerová, která se po

vítězství v pěvecké soutěži Česko

hledá superstar v roce 2004 stala

jednou z našich nejznámějších

zpěvaček. Po pátečním koncertě

nás ledoval noční karneva l se

skupinou Drive.

Slavnostní nedělní den byl zahájen

mší svatou v místním kostele.

Odpoledne poté zahájila dechová

kapela Kobeřanka. Od 18hodin

patřilo pódium kapele Fešáci. Tato

česká country kapela letos oslavila

výročí 55 let. Následně čekala na

diváky exhibice sportovního klubu

Fé n i x O p a v a , k te r ý p ř e d v e d l

workoutové cviky. Nedělní den

z a ko n č i l v e č e r n í k a r n e v a l s e

skupinou Prajzský výběr.

V sobotu se uskutečnil zábavný

program pro děti Poppy a Adélka a

vystoupení malých mažoretek ze

Štěpánkovic . Od 20 ho din se

rozezněly areálem TJ Sokol písně z

repertoáru kobeřické kapely Jen Tak

band. Letos nechyběl ani tradiční

ohňostroj, po kterém následoval

opět večerní karneval.
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Den obce

B ě h e m s o b o t n í h o o d p o l e d n e

probíhala ve Spolkovém domě

výstava a den otevřených dveří

Denního stacionáře Kobeřice.

Výstava probíhala pod taktovkou

paní Taťány Švanové. K vidění byly

vyšívané obrazy, malované obrazy,

fotogra	 e z televize Noe, výrobky z

ke ra m i k y, u k á z k a p a n e n e k a

háčkovaných výrobků a knižní tituly

z 1. poloviny 20. století.

Začátek měsíce září byl věnován naší

obci, kdy probíhaly v sobotu 3. září

oslavy Dne obce, které byly zahájeny

dopoledním sázením stromu.

Tentokrát vysadili radní obce strom

na ulici Školní. Při slavnostním dni

oslav byl vybrán k sázení náš národní

strom – lípa, která je věrnou

průvodkyní člověka, přináší do měst

a vesnic svěžest, krásu a medovou

vůní v období kvetení. Říká se, že

stromy jsou jedním z nejlepších léků

n a n e m o c n o u k r a j i n u , k t e r á

potřebuje pomoct, a proto se každý

zasazený strom počítá.

V centrálním parku připravily paní

učitelky ze základní školy pro děti

o d p o l e d n e p l n é s o u t ě ž í s

námořnickým tématem. Pro děti byla

připravena stanoviště, kde plnily

úkoly. Za splnění všech úkolů na děti

čekala malá odměna.

Hlavní kulturní program oslav Dne

obce probíhal na parkovišti u

autobusového nádraží, kde byl

připravený bohatý doprovodný

program. Po celé odpoledne a večer

bylo připravené bohaté občerstvení,

o které se postaraly místní spolky.

Letos naši obec navštívili po třech

letech také zástupci z partnerské

Gminy Kobierzyce, kteří nepřijeli s

prázdnou, ale přivezli jako pozornost

dort. Pro děti připravilo Sdružení

čtyřlístek kolo štěstí o zajímavé ceny.

H u d e b n í v y s to u p e n í z a h á j i l a

dechová hudba Kobeřanka. V

podvečer byl připravený program

pro děti, na které čekalo mini disco.

Večerní hudební program zajistily

kobeřické kapely, a to Sundays band,

Check � y a kapela Jen tak Band.

Poděkování patří všem, kteří se

podíleli na úspěšném chodu celého

Dne obce.
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Dožínky v Kobierzycích

Závěr léta patří dožínkám. My

jsme se zúčastnili této oslavy

sklizně v naší partnerské obci,

v polských Kobierzycích. Již 13

let jsou Kobeřice partnerskou

obcí s Gminou Kobierzyce v

Polsku, která se nachází cca

180 km od naší obce v okrese

Wroclaw. Letos jsme se opět

zúčastnil i oslav místních

dož ínek , trad ičn í os lavy

sklizně na konci žní. Velkolepé

oslavy mají v Kobierzycích

dlouhou tradici a trvají celý

víkend. V neděli započala

oslava dožínek v místním

k o s t e l e , k d e s e k o n a l a

slavnostní mše svatá. Následně

se všichni vydali průvodem na

m í s t n í s t a d i o n , k d e

pokračovaly oslavy. Tradicí

oslavy dožínek je kreativní

tvorba a následné předání

dožínkových věnců Wojtovi

Gminy. My jsme opět také letos

přivezli tradiční koláče, po

kterých se ve stánku jen

zaprášilo. Během oslav nechybí

t a k é s p o u s t a s t á n k ů s

nejrůznějším občerstvením,

k re a t i v n í m i w o r k s h o p y,

soutěžemi a spousta zábavy

pro děti.
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V n e d ě l i 1 8 . z á ř í s e

uskutečni lo 23 . setkání

chrámových sborů regionu

H l u č í n s k a . S e t k á n í

chrámových sborů je již

tradiční každoroční akcí,

která se koná pokaždé v jiné

obci. Letošní 23. ročník se

uskutečnil u nás v Kobeřicích

v kostele Nanebevzetí Panny

Marie. Hudební odpoledne

zahájili nejmenší zpěváci z

místní scholičky Levandulky a

Střední schola. Letošního

ročníku se zúčastnilo celkem

6 s b o r ů , a t o z H a t i ,

Štěpánkovic, Bohuslavic,

Velkých Hoštic, Sudic a náš

kobeřický chrámový sbor.

Odpočinout si od všedních

starostí a poslechnout si

krásné koncertní vystoupení

přišli občané nejen z naší

obce, ale i širokého okolí, o

čemž svědčí oblíbenost této

hudební akce. Celé hudební

odpoledne zakončily sbory

společnou písní.

Setkání chrámových

sborů

ZÁKLADNÍ MATERSKÁ ŠKOLAA

Další den na děti čekaly skupinové

aktivity. Nejlépe hodnocená aktivita

byla vaření pudinku. Každá skupina

si uvařila svůj dle chuti. Děti se také

d o z v ě d ě l y n ě c o o s v ě t o v ý c h

stranách, Morseové abecedě, učily se

orientaci na mapě apod. a vyrobily si

krásnou lodičku z korku.

První den se děti rozdělily do čtyř

družstev. Vyrobily si táborové tričko,

námořnickou vlajku a vybarvily si

lodičku s názvem své skupiny a svým

jménem.

Odpoledne byla zahájena na školním

hřišti celotáborová hra a děti se

dozvěděly informace o plavbách

Kryštofa Kolumba a jeho � otily.

Druhý den se táborníci vydali na

celodenní výlet autobusem do

Ostravy. Navštívili planetárium,

d o z v ě d ě l i s e n ě c o n o v é h o o

planetách a vesmíru a prošli si

interaktivní výstavu, která se všem

moc líbila. Velkým zážitkem pro děti

byl oběd v ostravském Globusu. Tam

se posilnily a vydaly se na Dětský ranč

do Hlučína.

Týden plný zážitků
První týden v červenci se v naší

základní škole uskutečnil tábor pro

děti 1. - 5. tříd. V tomto roce bylo

námořnické téma „Cesta kolem

světa”.
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Naděžda Schiedková

Po celou dobu tábora si každý sám

vyráběl námořníka ve své vlastní

velikosti. Ti se dětem moc povedly.

A na závěr nechyběla tradiční

olympiáda. Všichni změřili své síly v

hodu míčkem, skoku do písku, běhu

na 60 m a štafetovém běhu.

Poslední táborový den si všichni

společně zašli na výbornou zmrzlinu

a zhodnotili celý týden. Proběhlo

také vyhodnocení celotáborové

soutěže, rozdání dárků a odměn,

závěrečné rozloučení písničkou a

tancem.

jablíčka sladká voňavá.

Vezmi si jedno do dlaní

„Už krásný podzim podává

a kousni, dobré chutnání.“

Moštování ovoce
Jelikož máme podzim, ke kterému neodmyslitelně patří

moštování ovoce, navštívily děti z kobeřických

mateřských škol místní moštárnu. Poctivý jablečný mošt

t a k p r o d ě t i p ř i p r a v i l i

z a h r á d k á ř i z K o b e ř i c .

Zahrádkář, pan Kamrád, vyprávěl dětem o tom, jaké

můžeme najít na zahradě odrůdy jablek, či jak celý proces

moštování ovoce probíhá. Děti se tak podívaly na místní

moštárnu a nato, jak probíhá celá práce, než se z jablek

dostane poctivý mošt.
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OBECNÍ KNIHOVNA

dl

Letošní tábor v knihovně

se nesl na přírodní vlně
Tábor s motivem „S láskou k přírodě“

měl motivovat děti ještě k větší lásce

a úctě tak, aby pochopily jednoduché

principy ochrany přírody, které by

děti zvládly samy. Během celého

týdne se seznamovaly s přírodními

motivy, a to například se životem

včel, recyklací odpadů, poznáváním

rostlin nebo recyklací přírodnin, ze

kterých si mohly vyrobit zajímavé

dekorace. Součástí programu byl

tradičně celodenní výlet. Tentokrát

děti zamířily do Lichnova, kde si

prohlédly muzeum vidlí s unikátní

sbírkou i zajímavým výkladem, dále

pokračovaly do města Krnov, kde si

prohlédly nejen střed města, ale také

poutní místo Cvilín a jeho nově

opravenou rozhlednu s překrásným

výhledem do okolí. Nezapomnělo se

ani na návštěvu sběrného dvora v

obci. Velké poděkování všem, kteří

pomáhali s organizací. Jmenovitě

Anně Holečkové, Taťáně Švanové,

J a n ě L a m p a r t o v é , G a b r i e l e

Bašatkové, Jiřímu Hymonovi a

Tomáši Drastíkovi.

V rámci příměstského tábora se děti

zúčastnily přednášky o včelách,

kterou zajistil místní včelařský

spolek. Děti se sešly s kobeřickým

včelařem panem Jiřím Hymonem

pod lesem, kde má své úly a včelín.

Pomocí zajímavých interaktivních

cedulí děti seznámil se životním

cyklem včely, co vše zajišťují a že bez

včel bychom neměli většinu potravy.

Vysvětlil také co znamená včelí tanec,

který je velmi zajímavým úkazem v

přírodě. Jedná se o pohyby včely,

která informuje zbytek včelstva o

novém zdroji potravy. Do své

přednášky zapojil pomocí otázek i

děti. Následně se zájemci o prohlídku

včelína rozdělili do skupin, aby si

prohlédli včely i úly zblízka a viděli

tak například včelí matku, která je

vždy označená červenou tečkou.

Odvíčkované byly také včelí plásty,

aby děti mohly ochutnat čerstvý včelí

med. Pan Jiří Hymon dokázal děti

vtáhnout do života včel, poutavě

vyprávěl o bezprostřední ochraně

přírody a všeobecné úcty k ní a tím

dětem vštípil základní pravidla

vztahu člověka k přírodě.

Přednáška o včelách
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M a n ž e l é M á r o v i n á s

pozvali na Island
V úterý 20. září zavítali do knihovny

manželé Márovi s cestopisnou

přednáškou Ve stopách Vikingů.

V i r t u á l n ě j s m e s i p r o h l é d l i

ne jkrásnějš í místa v Dánsku,

Faerských ostrovech, Islandu a

Grónsku. V Dánsku jsme navštívili

druhou největší farmu krokodýlů na

s v ě t ě n e b o v o d n í z á m e k n a

dřevěných kůlech. Na Faerských

ostrovech byla nepřekonatelně

působivá a stále zelená příroda, a to

díky nepřetržitým dešťům. Přesto

místn í obyvate lé patř í p o dle

p r ů z k u m u k n e j š ť a s t n ě j š í m

ostrovanům v Evropě. Island je

právem nazýván místem sopek,

ledovců a vařících zřídel. Za zmínku

s t á l a n á v š t ě v a m u z e a

polodrahokamů. Posledním místem

bylo Grónsko, kde jsme mohli

nahlédnout do tradičního způsobu

života, prohlédli si grónský oblek a

zblízka se podívali na telení ledovců,

což znamená ulamování kusů

ledových ker. Další zastávkou na naší

poznávací cestě v knihovně bude

Barma a Vietnam. Přednáška se

uskuteční 31. ledna 2023.

dl

SPOLKY ORGANIZACEA
S b o r

dobrovolných

hasičů

Na konci června se zúčastnili naši 3

č l e n o v é h a s i č s k é v ý s t a v y v

německém Hannoveru. Výstava se

koná jednou za pět let a z důvodu

platných omezení v době covidu byla

tato výstava přesunuta z roku 2020

na rok letošní. Výstava je příležitostí,

jak zhlédnout nové trendy v hašení,

kam se posouvá výzbroj a výstroj či

jaké nové has ičské vozy se v

budoucnu budou vyrábět a vybavovat

správnou technikou. Prázdninové

měsíce jsme pak dále zaplnil i

několika akcemi a aktivitami. Na

počátku prázdnin naši členové již

tradičně několik let pomáhají stavět

tábor pro Dům dětí a mládeže v

Hlučíně v Moravském krasu. Na konci

prázdnin pak musí opět táborovou

„vesnici“ uvést do původní podoby.

Po 3 letech organizovala naše

družební obec v polské Dzierzyslawi

noční soutěž a byť účast nebyla v

tradičních číslech jako v letech

minulých, domácí organizátoři byli

celkově spokojeni s vysokou účastí

návštěvníků. My jsme jeli podpořit

našeho partnera a byť jsme skončili

až na bramborové pozici, mohli jsme

být s umístěním spokojeni, protože

místo 7 hasičů nás provedlo útok jen

6. Na počátku září jsme byli pozváni

hasiči ze Strahovic na slavnostní

otevření nové Hasičské zbrojnice,

pro kterou obec vybojovala vysokou

dotaci. Hasičská zbrojnice je velmi

speci	 cká, protože v ní můžeme najít

celkem 4 garáže pro hasičská auta,

což u dobrovolného spolku nebývá

zvykem a většinou více garáží vidíme

u profesionálních sborů.

Letní příprava mladých hasičů na

novou sezónu začala jako už klasicky

soustředěním. To letošní se po

d l o u h é d o b ě ko n a l o n a n a š í

hasičárně, a to formou příměstského

tábora, na kterém děti spaly jen

jednu noc. To však nebyla žádná

p ř e k á ž k a a v e d o u c í p ro d ě t i

přichystali čtyři dny plné her, soutěží

a legrace. Tři týmy mezi sebou

soutěžily o co nejlepší výkony. První

Práce s mládeží

Spolková činnost
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místo nakonec před týmy Kraby a

Motýly získal tým Žabky, kterému na

svém posledním soustředění v roli

mladé hasičky pomáhala nejstarší

členka Jessika. K té se o pár týdnů

později přidali Matěj a Adam a odjeli

spolu na letní školu instruktorů v

Jánských Koupelích, kde se pod

dozorem tamních vedoucích, které

před pár lety doplnila i členka našeho

sboru – Eliška, učili, aby pomohli

současným vedoucím a rozšířili jejich

řady v nelehké, ale zajímavé a vděčné

práci s dětmi. V Jánských se činili a po

dvou týdnech se vrátili jako noví

instruktoři a hned jim byla určena

zaměření, ve kterých se dětem budou

věnovat. Jsme moc rádi, že se řady

vedoucích rozšířily, protože dětí

stále přibývá, a tak musí růst i počet

lidí, kteří se o ně starají. V nové

sezoně se tak budeme těšit na

dobrou spolupráci a pěkné výsledky v

soutěžích.

Zásahová jednotka
V p o s l e d n í c h t ř e c h m ě s í c í c h

n e m u s e l i n a š i č l e n o v é ř e š i t

významné události v obci. Zásahů

v ý r a z n ě u b y l o i v d o b ě ž n í ,

z e m ě d ě l s k á t e c h n i k a j e j i ž

pokročilejší, a tak nedochází k

nebezpečným událostem. Ale i tak se

našly zásahy z řad drobných, jako je

např. pomoc při transportu pacienta

nebo záchrana zvířat ze zamotaných

sítí či plotů. A obecně členové

jednotky o svou techniku řádně

pečoval i a udržoval i ve stavu

připravenosti k zásahům. Prakticky

každý týden můžeme vidět aktivní

členy, jak se starají o techniku

z á s a h o v o u , s o u t ě ž n í n e b o

žákovskou.

Soutěže

Pavel Bernard

starosta SDH

Nejaktivnější činností u jakéhokoliv

h a s i č s k é h o s p o l k u j s o u o

prázdninách soutěže. Teplé měsíce

jsou ideální volbou pro jej ich

organizaci a prakticky každý víkend

jsme se účastnili minimálně jedné

soutěže. Muži, veteráni, dorost i ženy

se účastní svých soutěží i celoročních

l i g . J a k s e j i m t e d y v e d l o ?

Dorostenecké družstvo v celoroční

lize dorostu skončilo na výborném 4.

místě z celkově dvaceti družstev s

tím, že poslední soutěž v Kozmicích

vyhrálo. Je ovšem velká škoda, že se

nemohli účastnit dvou soutěží, jinak

by celkový výsledek mohl být ještě

lepší. Ze šesti soutěží přivezli celkem

4 poháry, jeden za první místo, dva za

druhé místo a jeden za třetí místo.

Ženy se účastnili jen některých

soutěží a na lepší výsledky si musíme

počkat do příštího roku. Vidíme v

nich vyšší potenciál, než který

předváděly v letošním roce. Muži

pravidelně soutěžili ve dvou ligách.

Jedna z nich byla noční liga a druhou

soutěží byl Moravskoslezský pohár. V

noční hasičské lize zaujali celkově 7.

místo ze 17 soutěžních týmů a v

Moravskoslezském poháru to

nakonec bylo místo až 10. místo, kdy

se nám extrémně nepovedl poslední

soutěžní víkend. Největšího úspěchu

z našich družstev tak docí l i l i

veteráni, kteří obhájili loňské první

místo ve své lize, kdy z 9 soutěží

vyhráli celkově 5 a dvakrát byli druzí.

P r ů m ě r n ý v ě k „ ko b e ř i c ké h o “

veterána při všech soutěžích činí 47

let a jedná se o nejvyšší věkový

p r ů m ě r z e v š e c h s o u t ě ž n í c h

družstev. Cíle pro příští rok máme

tak nastaveny opět velmi vysoko a

potřebujeme zejména potáhnout

mužské družstvo na lepší umístění ve

svých ligách.
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Dobří holubi se vrací!
Tak jako v jiných letech i v roce 2022

se chovatelé poštovních holubů ZO

Štěpánkovice zúčastnili se svými

závodními holuby 20 závodů. Závody

byly rozděleny na tuzemské, těch

bylo 13, a zahraniční, kterých bylo 7.

Tuzemské závody se pohybovaly od

170 – 400 km /Plzeň,Tachov atd./ a

zahraniční od 500 - 980 km /Brusel

950 km, Cloppenburg 760km/.

Chovatelé poštovních

holubů

Závody začínají vždy poslední víkend

v dubnu a pak každé víkendové dny

do konce července. Chovatel má z

k a ž d é h o z á v o d u z m ě ř e n y

vzdálenosti z vypouštěcího místa na

svůj holubník. Každý holub má na

noze speciální čip nebo závodní

gumku a po příletu je snímán

s p e c i á l n í m z a ř í z e n í m . J e

zaznamenán čas příletu a čistá doba

letu. Pořadí je určeno dle vypočtené

průměrné rychlosti. Holub je na

závod zaevidován v košovacím

středisku a na závod je dopravován

speciálním autem, které odváží celou

oblast. V autě je až 2000 poštovních

holubů.

Velké starosti nám dělají také

současné ceny krmiv, které závodní

holubi mají v různých směsích, což

nejsme schopni ovlivnit. Veškeré

cesty holubů na závody si chovatelé

platí sami. Jedná se o velmi 	 nančně

náročný, ale moc krásný celoživotní

koníček. Chceme poděkovat za

příspěvky na naši činnost obci

Štěpánkovice a Kobeřice.

Jak se holub po vypuštění v místě

startu orientuje, není do dnešní doby

zjištěno a spolehlivě vyřešeno, ale jak

je v nadpise napsáno, jen dobří holubi

se vrací. Rychlost a vytrvalost jsou

obdivuhodná. Letos například holub

chovatele M. Čermáka, který byl

vypuštěn v Bruselu v 6 hodin,

překonal vzdálenost 978 km a dorazil

domů ve stejný den v 19 hod. 50 min.,

jeho rychlost byla průměrně 1261

m/min, doba letu 13 hod. 50 min.

Závody poštovních holubů se

započítávají do různých mistrovství

od základní organizace po celostátní.

V současné době probíhají závody

mladých holubů ročníku 2022. Na

celkové pořadí v různých soutěžích

musíme počkat.

N a š e z á k l a d n í o r g a n i z a c e

Štěpánkovice začleňuje i chovatele z

Kobeřic, Hněvošic a ze Strahovic.

Břetislav Vaňhara

Bohužel tak jako i jiné organizace i ta

naše má existenční problémy. Neměli

jsme prostory, kde budeme košovat

naše holuby a kde uskladnit výměnné

boxy. Ve Štěpánkovicích se nenašly

žádné vhodné prostory, ale naštěstí

nám vyšel vstříc Obecní úřad v

Kobeřicích, pan starosta Ing. L.

Kubný a pan místostarosta P. Drastik,

a tak máme nové košovací středisko,

kde máme veškeré zázemí. Tímto

c h c e m e O b e c n í m u ú ř a d u v

Kobeřicích velmi poděkovat za toto

zajištění naší další činnosti.

Tak ať se dobří holubi stále vrací!!!

V sobotu 27. 8. 2022 pořádal Pony

klub Kobeřice Jezdecký den. Ve 14

hodin přivítal jezdce i návštěvníky

předseda Pony klubu Libor Ziegl.

Jezdecký den začal soutěžemi

spřežení, kde se opět potvrdila

d o m i n a n c e n a š i c h v o z a t a j ů

S e b a s t i á n a Š v a n č a r y a Te r k y

L a m p á r t o v é , k t e ř í v e s v ý c h

kategoriích s Floriánkem a Mercy

nenašli přemožitele. Jezdci se již těší

na velké 	 nále, které se uskuteční 15.

října v prostorách Veterinární fakulty

v Brně. Další program byl věnován již

jen dětem a pony. Soutěže Pony

games se zúčastnilo celkem 18 dětí.

Celá soutěž probíhala v přátelském

PONY KLUB

Tradiční Jezdecký den v

Kobeřicích
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Krásné sportovní odpoledne jsme

ukončili v 18 h. Poděkování patří

všem, kteří nám pomohli jakýmkoliv

způsobem zaj ist i t tuto velmi

náročnou akci – sponzoři, rodiče,

přátelé a naše skvělé děti a vnoučata.

Libor Ziegl

Předseda Pony klubu Kobeřice

duchu a v souladu s pravidly Čjf.

Poprvé se u nás představila nová

soutěž pro děti, a to Pony horssing,

kde děti skáčou přes překážky na

umělém koni. Soutěž neuvěřitelně

vtáhla do zápalu i diváky, kteří

vytvořili dětem neuvěřitelnou kulisu.

O vítězství se podělila tři děvčata,

která shodně vytvořila Kobeřický

rekord ve skoku vysokém. Jedním z

vrcholu naší akce bylo Žehnání

hříběte Marion”, které požehnal pan

farář Marek Pawlica a jeho pěkná řeč

jistě utkvěla všem návštěvníkům

dlouho v paměti.

„
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SPORT

Petr Schlischka a Lukáš Hluchník

Fotbalová školička Sokolčata

Dne 4. 9. 2022 se fotbalová

školička Sokolčata zúčastnila

turnaje Auto Heller cup 2022 v

novém tréninkovém centru na

Bazalech za účasti mužstev FCB

ZŠ J. Šoupala, FCB Bazaly, MFK

Vítkovice, FK Hvězda Cheb, FK

Bolatice, Zbrojovka Brno, AP

Bumerang Ruda Slaska, Zaglebie

Sosnowiec, AP LKS Górki Slaskie a

našich Sokolčat. Fotbalové utkání

probíhalo na čtyřech hřištích,

každý tým odehrál 9 utkání po 13

minutách. Na závěr turnaje

dostali všichni účastníci medaili.

Jelikož se u této věkové kategorie

b r a n k y a n i v ý s l e d k y

nezapočítávají, můžeme pouze

k o n s t a t o v a t , ž e n á s n a š e

Sokolčata mi le překvapi la .

Nezalekla se zvučnějších soupeřů

a ukázala svůj velký potenciál do

budoucna. Ve fotbalové školičce

nehrají fotbal jen kluci, ale i

děvčata. Přijďte se podívat, rádi

Vás přivítají do fotbalové školičky

Sokolčata Kobeřice.

H i s t o r i c k ý ú s p ě c h m l a d š í

přípravky Kobeřic

Dne 6. 9. 2022 se naše mladší

přípravka zúčastnila předkola

PLANEO CUPU Poháru mládeže

2 0 2 2 / 2 0 2 3 v K a r v i n é p r o

kategorii ročníku narození 2015 a

mladší. V tomto předkole se náš

tým umístil na druhém místě, kdy

za sebou nechal mužstva FC

H l u č í n , S FC O p a v a a M F K

Vítkovice. Díky tomuto umístění

n a š i b o r c i p o s t o u p i l i n a

kvali	 kační turnaj. Kvali	 kační

turnaj se konal 3. 10. opět v

Karviné. Ač jsme patřili mezi

outsidery turnaje, naši fotbalisté

prokázali obrovskou bojovnost a

dokázali vybojovat krásné druhé

m í s t o , a t í m p o s t u p d o

celorepublikového 	 nále PLANEO

CUPU Poháru mládeže, které se

bude konat v květnu příštího

roku. Naši kluci za sebou nechali

n e j l e p š í t ý m y z

M o r a v s k o s l e z s k é h o a

Olomouckého kraje. Byla to tato

mužstva: MFK Havířov, FC Baník

Ostrava, 1. FC Viktoria Přerov, FC

Hlučín, 1. HFK Olomouc, 1. FC

Poruba. Reprezentovali tito hráči:

Patrik Harazim, Antonín Nohál,

Tobias Poništ, Filip Kubjatko, Vít

Hluchník, Robin Holeček a Filip

Č e r n o h o r s k ý .

T í m t o b y c h o m

chtěli všem hráčům

p o d ě k o v a t z a

v z o r n o u

r e p r e z e n t a c i

n a š e h o k l u b u a

popřát jim hodně

štěstí ve 	 nálovém

k o l e P L A N E O

CUPU.

Za trenéry

Trenér fotbalové školičky Sokolčata

Mgr. Marek Jašek

NÁVRAT DO MINULOSTI NAŠÍ OBCE
Na pozemku, kde dnes stavba stojí,

bývalo hospodářství Kašných. Z

usedlosti pocházel kněz P. Bernard

Kaschny, zvaný „paterek Bernatek“.

Narodil se starším rodičům jako

vymodlené dítě, a proto byl ihned po

Vila doktora Nevřely

Nejen lidé, ale i stavby mají své osudy.

Pro dnešní exkurzi do minulosti

Kobeřic jsem si vybrala proměny

jednoho domu. Není sice nejstarší, jeho

osud je však zajímavý.
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Po studiích a absolvování povinné

praxe se Alois vrátil do rodných

Kobeřic, kde si otevřel lékařskou

praxi. Působil jako všeobecný

lékař, navštěvovali jej pacienti

dospělí i dětští, muži i ženy,

poskytoval i zubní ošetření. Měl

na starosti kromě Kobeřic také

pacienty z Rohova, Sudic a

Třebomi. Za svými nemocnými z

okolí dojížděl autem, které bylo

pro něj, při jeho nepřetržité

službě, nutností. Vlastnil první

osobní automobil v Kobeřicích.

Mnozí pacienti na něj vzpomínali

s vděčností za záchranu života,

jiní jej kritizovali, že nepomohl. S

úctou na něj vzpomínala i paní

Chlebková, když včas odhalil

zauzlení střev u její maminky a

poslal ji na operaci do nemocnice.

Na svého strýce také vzpomíná

neteř Anna, neboť jí zachránil

ž i v o t t í m , ž e r o z p o z n a l

mimoděložní těhotenství a rychle

ji odvezl do nemocnice. Jeho

zručnost a odvahu dokazuje, že

sám také prováděl jednoduché

chirurgické zákroky. J indy

p o s k y t o v a l r a d y z e j m é n a

chudším pacientům, doporučoval

léčení změnou životosprávy bez

l é k ů . B y l u z n á v a n ý i v

medicínských kruzích.

narození zaslíben Bohu. Skutečně

se stal knězem, a protože jiné

sourozence neměl, prodal po

smrti rodičů statek i polnosti.

Pozemek na Mlýnské ulici koupil

MUDr. Alois Nevřela a nechal si

zde postavit vilu.

V roce 1929 (30) se MUDr. Alois

Nevřela oženil. Vzal si učitelku

Boženu Bauerovou. Ta pocházela

z početné rodiny obchodníka z

Ostravy, měla osm sourozenců.

Působila na kobeřické obecné

škole od roku 1926. V roce 1932 se

jim narodila jediná dcera Věra.

Brzy po narození dcerky se rodina

stěhovala do nové vily. Paní

Božena po svatbě už neučila,

zcela podle tehdejších zvyklostí, a

o domácnost pečovala hospodyně

a později její sestra Kristina,

dcerka měla chůvu. Rodina

požívala úctu spoluobčanů,

patřili k místní honoraci, stýkali

se s učiteli a celníky působícími v

obci. A přesto byl doktor Nevřela

člověk „lidový“. Angažoval se také

ve spolkovém životě obce.

Během II. světové války působil

jako vojenský lékař a také jako

člen posudkové komise. Po

návratu do Kobeřic se ujal

pozastavené lékařské praxe a

působil zde až do své náhlé a

předčasné smrti v roce 1952.

Zemřel v pouhých 54 letech na

selhání srdce. Toto poslední

období jeho praxe bylo velmi

těžké. Obyvatelstvo bylo hladové

a promořené tuberkulózou, malé

děti trpěly dětskými nemocemi a

nebyly žádné léky. Brzy po válce

zemřelo v Kobeřicích šest malých

dětí zřejmě na úplavici. Z války se

vraceli zdecimovaní vojáci a

navrátilci ze zajateckých táborů.

Také změny politických poměrů

poznamenaly život obce.

Alois Nevřela, první lékař v

Kobeřicích, se narodil v roce 1898

na statku rodiny Nevřelové jako

nejmladší ze čtyř dětí. Rodný

statek zdědil nejstarší syn Alfred.

S e s t r a A n e ž k a s e v d a l a k

Václavíkům na Osmilány a dva

mladší bratři vystudovali. Gustav

se stal důlním inženýrem a Alois

lékařem. Oba bratry na studiích

v e W r o c l a w i ( B r e s l a u )

podporoval tehdejší kobeřický

duchovní správce, farář P.Josef

Otava.

Po smrti doktora Nevřely

n a s t o u p i l n a j e h o m í s t o

obvodního lékaře MUDr. Ladislav

Paťcha. Až do roku 1955 ordinoval

ve vile na Mlýnské ulici, poté se

přestěhoval do „špitálu“. Tam byly

posléze zřízeny ordinace dalších

lékařů – dětský, zubní, ženský.

Z počátku své praxe používal

j a ko o rd i n a c i p ro s t o r y v e

výměnku rodného statku na

hlavní ul ic i pobl íž kostela .

Koncem dvacátých let 20.století

si nechal vystavět vilu, ve níž byly i

prostory pro ordinaci. Stavbou

pověřil stavebního políra Štěpána

Hanzlíka. Objekt byl na svou dobu

a poměry v Kobeřicích velmi

moderní. Měl ústřední vytápění,

jehož kotel na uhlí se používal až

do roku 1996, kdy byl nahrazen

kotlem plynovým. Ve vile se

nacházela koupelna a splachovací

WC. V té době byly v Kobeřicích u

každé obytné budovy pouze

venkovní latríny. V suterénu vily

b y l a k o t e l n a , p r á d e l n a a

skladovací prostory. V parádních

pokojích se nacházel vzácný

nábytek s intarziemi.
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Paní Věra vilu jako své dědictví

rozdělila před odjezdem mezi své

dva příbuzné z Čech. Bratranec

svůj podíl brzy prodal státu a stát

polovinu vily převedl na obec

Kobeřice. Sestřenice svůj podíl

neprodala. Obec se tak stala

spolumajitelkou vily a přilehlé

zahrady.

Dům s pečovatelskou službou

n a b í z e l b y d l e n í o s a m ě l ý m

osobám, ve dvou větších pokojích

mohl bydlet i manželský pár. O

budovu a její provoz pečovala

obec Kobeřice a péči o obyvatele

převzal Okresní ústav sociálních

služeb. Pamětníci vzpomínají, že

prvním obyvatelem se stal pan

Svoboda z Vrbové ulice v létě roku

1983. Za ním následovali další

obyvatelé z Kobeřic: Jan Drastík

(Špatík), Marie Vávrová, Stříbný,

rodina Lasákova, paní Kocurová,

Bolacká, Herudková, Bočková a

mnoho dalších. Dům poskytoval

péči také mnoha lidem z okolí.

Příkladem mohou být paní

Pavelková z Píště, Jarkulišová z

Chuchelné, Janotová ze Sudic,

Tvardková z Ostravy, paní

Buxová, Uvarová, pan Tichý a

mnoho dalších. Soužití obyvatel

b y l o v e s m ě s n e ko n � i k t n í .

Obyvatelé si mohli sami připravit

jídlo, nebo si jej nechat přinést.

Mohli si sami nakoupit, okoupat

se, vyprat si prádlo, nebo se o to

postarala pečovatelka. Obyvatelé

se rádi družili při společných

akcích a návštěvách dětí ze školy

nebo při návštěvách rodinných

příslušníků.

„ D e p e e s k a “ f u n g o v a l a v

Kobeřicích třicet let, od roku

1983 do roku 2014. Dlouhou dobu

se o obyvatele domu starala

pečovatelka Zdeňka Prudková z

Třebomi, kterou občas zastoupila

Markéta Mrovcová z Kobeřic. V

roce 2000 je vystřídala Marie

Buchtová z Kobeřic. Ta působila

jako zaměstnanec Okresního

ústavu sociální péče do roku 2004

a poté jako zaměstnanec Charity

Opava do roku 2008. Během

posledního období existence

Počátkem osmdesátých let se

představitelé obce rozhodli

nepoužívanou stavbu upravit pro

bydlení osamělých osob, které se

nedovedou samy o sebe postarat.

Po malých stavebních úpravách,

kdy bylo šest pokojů vybaveno

kuchyňským koutem, vznikl dům

s pečovatelskou službou.

Po vystěhování ordinace se vila po

jistou dobu používala k bydlení

rodiny a pronájmu. Pamětníci

vzpomínají na paní Královou,

vdovu po Baťovském úředníkovi,

která ve vile bydlela s paní

doktorovou a její sestrou. Dcera

Věra se po studiích v Brně vdala za

lékaře Touška . Do Kobeřic

zajížděla s manželem a dvěma

s y n y j e n n a n á v š t ě v y a o

prázdninách. V roce 1968 pobýval

d o k t o r To u š e k n a s t á ž i v

nemocnici ve Švédsku. Na podzim

odjela paní Věra se syny za svým

mužem. Od té doby ži je v

Jönköpingu ve Švédsku. Paní

Nevřelová, manželka lékaře,

zemřela v polovině šedesátých let

(1965?). Její sestra Kristina zde

žila až do své smrti v roce 1980.

Vila v letech 1934 – 2014 „Současný stav“
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OSTATNÍ

Lenka Osmančíková

Mírové náměstí v Hlučíně hostilo

již počtrnácté Festival kultury a

hlučínských řemesel. V neděli 3.

července se zde již tradičně

představily folklorní a taneční

soubory a kapely z ce lého

Hlučínska. V rámci bohatého

programu se představily kapely, a

to Hasičská dechová hudba

B olat ice , S lezská kap e la a

Dechová hudba Hlučíňanka,

fo lk lorní soubor Vlašanky,

taneční soubory Slunečnice a

Seniorky ze Závady, mažoretky

MK Ballerisimo Hlučín a nově

Tilli-duo.

Čtrnáctý ročník Festivalu

kultury a hlučínských

řemesel je za námi

Děkujeme všem, kteří se podíleli

n a p ř í p r a v á c h a p r ů b ě h u

festivalu, všem účinkujícím za

prezentaci toho nejlepšího z

hlučínské kultury, prodejcům za

prezentaci svých výrobků, městu

Hlučín a Sport a kultuře Hlučín za

pomoc při přípravách i při

samotné koordinaci festivalu,

Muzeu Hlučínska za poskytnutí

zázemí pro účinkující , obci

Vřesina za zapůjčení prodejních

s t á n k ů a s a m o z ř e j m ě

Moravskoslezskému kraji za

	 nanční podporu celé akce. Za

rok opět na viděnou!

Součást í fest iva lu byl jako

každoročně jarmark řemesel.

Letos s i návštěvníc i mohl i

zakoupit paličkované výrobky,

keramiku, skleněné vitráže,

bižuterii, pletené a ručně šité

dekorační předměty, výrobky

p l e te n é z p a p í r u , d ř e v ě n é

výrobky, mýdla , čaje apod.

Ochutnat mohli např. domácí

b r a m b o r á k y a p a l a č i n k y ,

regionální pivo a samozřejmě

hlučínské koláče.

V rámci letošního ročníku

festivalu se i oceňovalo. Pamětní

m e d a i l i C y p r i á n a L e l k a z a

kulturní a osvětovou činnost

obdržel pan Rostislav Pečinka, a

to za dlouholetý a obětavý přínos

pro záznam společenského života

na Hlučínsku.

Domu s pečovatelskou službou

převzala starost o obyvatele naše

místní agentura DomA.

Od doby, kdy polovinu domu

převzala od státu obec, nebyly

majetkové poměry uspokojivě

dořešeny. Spory se táhly, právníci

se dohadovali. Teprve v roce 2012

se představitelé obce dohodli

s dědičkou paní Věrou Touškovou

a došlo k odkoupení druhé

poloviny nemovitosti. Poté, co se

o b e c s t a l a p r á v o p l a t n o u

majitelkou, se mohlo začít

uvažovat, co s dnes již zastaralou

stavbou.

Za pomoc při pátrání děkuji

rodině pana Nevřely, sousedkám,

pečovatelkám a pracovníkům OÚ

v Kobeřicích. Fotogra	 e jsou z

archivu OÚ.

Nyní se začala psát zatím poslední

kapitola života „vily“. V roce 2014

byla stavba během tří měsíců

přebudována na nájemní dům se

t ř e m i s o c i á l n í m i a t ř e m i

komerčními byty. Každý byt má

jeden pokoj, kuchyň a sociální

příslušenství. Z původní stavby

b y l o z a c h o v á n o m a s i v n í

schodiště, kamenné podezdívky,

a vrchol stavby zůstal v původní

výšce. Změnil se sklon střechy a

přibylo celé jedno patro, stavba

tudíž vypadá vyšší. Byty nabízí

pohodlné bydlení stranou hlavní

ulice s výhledem do zahrady pro

jednotlivce nebo mladé rodiny.

První nájemníky dům přivítal v

roce 2015.

Marie Kubánková



www.koberice.cz18

Zvláštní poděkování pak patří

Centru pro seniory TROJLÍSTEK,

z. s., které celou akce zaštítilo

organizačně, a obci Bohuslavice,

kde se akce konala.

Zájemci si mohli dále nechat

změřit krevní tlak nebo si i pořídit

některý z krásných výrobků

klientů sociálně-terapeutické

dílny Charity Hlučín, která na

Seniorfestu nemohla chybět.

Jsme velice rádi, že se zúčastnili

zástupci projektu Senior bez

nehod. Výtečná káva a zmrzlina

b y l a k d o s t á n í v e s t á n k u

M e n ta l C a fé . Z á j e m b y l i o

produkty z kmínu, máku a

česneku místního Statku U

Veverků.

Mgr. David Adamec

tajemník Svazku obcí mikroregionu

Hlučínska-západ

Seniorfest by se nepodařilo

uspořádat nebýt akt ivního

zapojení seniorů, dobrovolníků,

především však 	 nanční podpory

Moravskoslezského kraje, měst

Hlučína a Kravaře, obcí Závada,

Sudice, Markvartovice, Kobeřice,

Sdružení obcí Hlučínska (SOH),

Svazku ob c í mikroreg ionu

Hlučínska-západ (SOMH-z).

Všem uvedeným patří naše velké

poděkování.

Samozřejmě děkujeme také všem

ú č i n k u j í c í m , v y s ta v u j í c í m ,

prodávajícím i návštěvníkům,

kteří na Seniorfest přišli. Jen díky

vám všem byl první ročník

Seniorfestu na Hlučínsku tak

k r á s n o u a k c í . S e n i o ř i n a

Hlučínsku ukázali, že se bavit

skutečně umí! Věříme, že se

Seniorfest stane novodobou

každoroční tradiční akcí na

H l u č í n s k u . N a v i d ě n o u n a

druhém Seniorfestu!

V pátek 29. července 2022 se v

areálu za kulturním domem v

Bohuslavicích u Hlučína konal „1.

seniorfest na Hlučínsku“ s

podtitulem „senioři na Hlučínsku

se bav í “ , a to v předvečer

Anenských slavností, které jsou

pro místní dlouholetou tradicí.

Možná právě proto, i navzdory

předpovědi, Seniorfestu přálo

počasí. Senioři se nejen dobře

bavili, ale zároveň prezentovali

činnost svých klubů, spolků,

ukázali nám své výrobky či se

p ř e d s t a v i l i n a p o d i u s

vystoupením. Vystupujících

klubů bylo osm (Seniorklub

B o h u s l a v i c e , S l u n e č n i c e

Kobeřice, Senioři Závada, Klub

důchodců Darkovice, kluby

seniorů z Bělé, Bolatic a Píště či

Zámecký klub žen Kravaře),

někteří se na pódiu představili

dvakrát. Celkem tak bylo k vidění

dvanáct různorodých vystoupení.

Další kluby seniorů přijely jako

diváci načerpat inspiraci. V

prostorách kulturního domu byly

přichystány prezentace dalších

klubů (někdy i s možností

zakoupení výrobků).

A jak všichni víme, na každé akci je

důležitý nejen kulturní program,

ale také možnost něčeho dobrého

k snědku. Velkou část nabízeného

občerstvení připravi l i sami

senioři ve svých klubech. V

nabídce byly třeba koláče od

seniorek z Velkých Hoštic ,

langoše připravily seniorky z

Bohuslavic, ochutnat jste mohli

zákusky z Bělé a další cukrářské

výrobky z Píště. To samozřejmě

nebylo všechno.

Seniorfest – jak již samotný název

napovídá, je akce určená zejména

seniorům, seniorským klubům a

spolkům. Inspirací k Seniorfestu

nám byl Třetí festival, který je již

z a b ě h l o u k u l t u r n í a k c í

plzeňského Mezigeneračního a

dobrovolnického centra TOTEM,

z. s. Myšlenka Třetího festivalu se

nám zalíbila natolik, že jsme

v á ž n ě z a č a l i u v a ž o v a t o

uspořádání obdobné akce na

Hlučínsku. Byl leden 2020, začali

jsme oslovovat kluby a spolky z

Hlučínska, uspořádali jsme první

setkání možných zájemců v

Dolním Benešově. Tam jsme jim

představili naši vizi s tím, že by se

Seniorfest mohl uskutečnit v létě

nebo na podzim 2020. Bohužel to

jsme ještě netušili, že se vše o dva

roky díky covidu odloží a z

p ů v o d n ě p l á n o v a n é h o

S e n i o r f e s t u 2 0 2 0 s e s t a l

Seniorfest 2022.

Seniorfest na Hlučínsku

má za sebou první ročník
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Aktuální dění v naši obci můžete sledovat nejen na webových stránkách,

ale také na –FB Obec Kobeřice
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